
Obrazy 

Malíř Boris Jirků řekl nedávno (v TV pořadu Marka Ebena „Na plovárně“), že 

„obrazy jsou věšáky na city“. Je dost pravděpodobné, že si tento obrat resp. 

tuto charakteristiku sám nevymyslel, ale na tom nezáleží. Připomnělo mi to 

obdobnou metaforu z Masaryka, že člověk se musí pověsit na Boha – nebo na 

skobu. Vlastně platí, že nějaká taková podoba „zavěšování“ je mnohem 

rozšířenější a že platí nejen na obrazy (sochy apod.), ale i na „obrazy“ 

vytvářené slovem, již kdysi různými mýty, ale i později, když už se mýtus 

rozpadal a když se z něho emancipovaly jednotlivé druhy umění. 

(Písek, 041004-1.) 


